
 

 

Referat 
Skolebestyrelsen 
Læssøesgades skole 

Mandag den 17. juni 
2018/19. 
 

kl. 17.30 – 18.30 møde. 

18.30 – sommerfrokost  

 
 

 Referent. HK tid 

 Tilstede. Tatiana, Niels, Kirsten, Vita, Lone, Dorthe, Birgitha, 
John, Morten, Irina, Louise, Helle 
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 Fraværende med afbud. -  

1 Godkendelse af referat. Godkendt.  

2 Godkendelse af 
dagsorden. 

Godkendt.  5 

3 Nyt fra ledelsen Britta Hjuler vil gerne træde ind i bestyrelsen, men 
kunne ikke deltage i dag.  
Kaninfoderforeningen kan godt bruge flere 
medlemmer, men mangler også en administrator til 
at lægge vagtplaner ud. 
Vi har to stillingsopslag vedr.  pædagoger til 
kommende 0. klasse og 3. klasse. Der er 
stillingsopslag vedr. tekniskservicemedarbejder, der 
afholdes samtaler i denne uge.  
Nye lamper i aula i udskolingen – er ved at blive 
hængt op. 
Vedr. renovering – der bliver i det planlagte projekt 
ikke ventilation i klasselokalerne – vi afventer om 
der bliver fundet midler til det. Der renoveres på 
gangene og det giver en ændring i forhold til brug af 
undervisningslokaler – i første omgang er 300-
gangen lukket ned i starten af skoleåret – når denne 
gang er færdig flyttes eleverne retur og de andre 
gange ordnes.  
Skilte er på vej. Der er et ønske fra forældregruppen 
omkring billeder af nye personaler.  

2 

4 Nyt fra formandskabet Niels stopper i skolebestyrelsen – da han efter ferien 
ikke har børn på skolen mere.  
En opfordring til at skolen melder sig ind i 
fællesrådet. Britta Hjuler træder ind i stedet for – vi 
kigger på konstituering og valg til bestyrelsen efter 
ferien.  

5 

5 Nyt fra medarbejderrepr. Kulturfestival – her er vi gået i gang med 
planlægningen både i indskolingen og udskolingen 

3 

6 Ny fra elevrådet udgår  

7 Orientering om AULA AULA er udsat til uge 43 – når vi nærmere os 
tidspunktet kommer der information mv. til 
forældrene 
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8 Evaluering af skoleårets 
møder i skolebestyrelsen 

Se årshjulet nederst i dokumentet og tidligere 
referater. 
Hvad har skolebestyrelsen beskæftiget sig med i 
løbet af året? – opsummering ved formandskabet. 
 
Niels: Vi har arbejdet med principper og har 
færdiggjort flere. Der mangler en endelig 
færdiggørelse af princip for forældremøder. 
Der er arbejdet med digital dannelse, 
fællesskabsregler. 
Der har været temadrøftelser om  
- sikker skolevej og trafikforhold 
- sundhed, kost og bevægelse 
- udgangsforbud  
- ventilation 
Der har været drøftelser og orientering vedr. 
lejrskole, vikardækning, elevfravær og 
underretninger.  
 
 
Drøftelse: 
Hvad har givet mest energi i skolebestyrelsen? 

- De drøftelser som taler ind i elevernes trivsel 
og personalet mulighed for at udføre deres 
arbejde.  

- Drøftelsen omkring mobilregler bliver vendt 
igen  

- Det giver energi at snakke om hvad der giver 
læring og trivsel og drøftelser som har 
indvirkning på elevernes skoledag.  

- Principdrøftelser og temadrøftelser giver 
energi 

- Det trækker energi hvis man har vedtaget og 
færdigbehandlet et emne, at det så tages op 
op igen og igen på de efterfølgende møder  

- Det giver energi at drøfte kost og bevægelse 
 

Hvad har haft størst indflydelse på elevernes 
skolegang?  

- Drøftelser omkring blandt andet 
fællesskabsregler.  

Hvad ønskes at sætte fokus på fremover:  
- Kommunikation ud af huset, hjemmesiden, 

beskrivelse af hvad vi er gode til, at fortælle 
hvad vi kan. Fortælle den gode historie  

- Drøftelser af sundhed, kost og bevægelse 
- Tema om støtte og ressourcefordeling til 

elever 
- Få nogle temadrøftelser mv.  om hvad må vi 

som skolebestyrelse og hvad ligger der i 
arbejdet 

- Fokus på bevægelse og sundhed. 
- Vigtig at man må genbesøg emner som man 

er uenige om eller emner man brænder for.  
- Hvordan inddrager vi forældre  
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- Mere inddragelse af elevrådet i 
skolebestyrelsens arbejde.  

- At definere hvornår og hvordan noget er 
besluttet – er det flertals beslutninger – 
håndsoprækning osv. Svaret er her 
mestendels givet i skolebestyrelsens 
forretningsorden. 

- At være klar over, hvornår har 
skolebestyrelsen beslutningskompetence og 
hvornår er det blot drøftelser hvor skolen har 
brug for input.  

9 Temaer til 
skolebestyrelsesmøderne 
i kommende skoleår 

Fælles brainstorm som formandskabet laver et 
årshjul ud fra til fremlæggelse på det første møde i 
august 
-ønske om temaundervisning – se evt Skole og 
Forældre http://skole-foraeldre.dk/sektion/kurser-og-
opl%C3%A6g 
 
Sundhed, kost, bevægelse, mobilregler genbesøges i 
løbet af året. Se punkt 8 

10 

10 Skolebestyrelsen som 
repræsentant for forældre 
og klasser 

Skolens ledelse har fastsat datoerne for de første 
forældremøder efter ønske fra medarbejdere. 
Fordeling af forældrerepræsentanter på klasser, som 
kontaktperson og deltager i det første forældremøde. 
 
Forældremøder i kommende skoleår.  
 
20.8 - 1.kl 
21.8 - 0a og 0b 
26.8 - 5.kl 
27.8 - 4.kl 
28.8 – 2.kl 
17.9 - 3 kl 
18.9 - 6.+7. kl 
24.9 - 8.kl + 3 specklasser 
25.9 - 9. kl + 3 specklasser 
 
Fordelingen laves ikke nu. Skolebestyrelsen fordeler 
datoerne mellem sig efter sommerferien  
 
God ide at placere forældremøder i forbindelse med 
noget fællesspisning.  
 

10 

11 Evt. - 5 

 
 

 
 



 

Årshjul skolebestyrelsen 2018/2019 
 
28. August 
Suppleringsvalg til skolebestyrelsen,  
Løbe forretningsordenen igennem 
26. september, elevrådsformænd deltager 
Årshjulet gennemgås 
Skolens forventninger til den gode kommunikation 
Princip for kommunikation og skole/hjem-samarbejdet  
Fællesrådet Frederiksbjerg og Langenæs.  
Forventet regnskab 2018 og overvejelser omkring budget 2019/evt. investeringer 
 
24 oktober 
Tema – skolehjemsamarbejde 
 
 10. december, elevrådsformænd deltager 
Fællesskabsregler og brug af mobiltelefon 
Lokal udviklingsplan 
 
22. januar  
Tilbagemelding om lejrskoler 
Vikardækning – punktet fra d. 24.10.18 dagsorden 
Elevtrivselsmåling og undervisningsmiljø 
Input fra Rettighedsskole - Lisbjerg 
Princip for skolehjemsamtaler og princip for forældremøde. Udkast fremlægges fra udvalg 
27. februar, elevrådsformænd deltager 
Tema – elevfravær 
SFOforældreråd deltager? 
Input til budget 2019 
Princip for skolehjemsamtaler og princip for forældremøde fremlægges fra udvalg til 
godkendelse 
 
Udgår-28. marts 
8. april 
Afslutning af regnskab 2018, Budget 2019 fremlægges 
Orientering om planlægning af kommende skoleår 
SFOforældreråd deltager? 
Trafik (sikker skolevej, Åbenrågade, Anchersgade, fodgængerfelt ved blomsterhandler, 
taxaparkering ved udskoling og indskoling, elcykler på Langenæsstien) 
Sundhed – kost og motion/bevægelse  
 
2. maj elevrådsformænd deltager 
Udgangstilladelse for 8. og 9. klasse 
Digital dannelse (sociale medier, skærmtid i indskoling/SFO, mobiltelefoner) 
Underretninger.  
Hvordan fungerer elevrådet i henholdsvis indskoling og udskoling 
17. juni 
Planlægning af kommende møder/bestyrelsen fordeler sig på klasser 
Klasseforældreråd 
Ny kommunikations platform AULA…kort status? 
 

 
Punkter til kommende årshjul i skolebestyrelsen: 
Sundhed – se referat fra 08.04.19 
Princip for forældremøder, personalets input tages med inden godkendelse 



 

Tema elevtrivsel og elevtrivselsmåling resultater vises, proces forklares, 
undervisningsmiljøvurdering fremlægges i oktober 
Elevrådets arbejde i udskolingen 
Udgangstilladelse 
 
 


